
 

 

     
  

   

 

   

      

  

Valby Lokaludvalgs svar på høring om Tværfaglig 
support til Mangfoldige Børnefællesskaber 

 

Vi takker for muligheden for at give input til arbejdet med modellen, 

idet vi dog finder det svært at forholde sig til den tekniske gennemgang 

af, hvordan Københavns Kommune vil anvende specialindsatser på 

skole og dagtilbudsområdet. 

 

Vi finder, at antallet af centre er et mindre væsentligt spørgsmål, idet 

det centrale fokus må være, om ændringen medfører, at der gives en 

hurtigere, relevant støtte til skolen/dagtilbuddet med at ændre 

institutionens læringsmiljø til gavn for alle børn og unge, der har 

udfordringer.  

 

Det er også væsentligt at afklare, hvordan samarbejdet med børnenes 

forældre vil være i den nye model, uanset hvilken man vælger. 

 

Ligeledes bør der være fokus på, hvordan modellen vil sikre, at lærere 

og pædagoger kan overføre ny praksis fra en situation til en anden, idet 

vi antager, at det er en grundlæggende forudsætning, at skolen/ 

dagtilbuddet selv kan arbejde ud fra tidligere erfaringer og læring, når 

der næste gang opstår udfordringer med læringsmiljøet i en ny 

klasse/børnegruppe.   

 

Kort sagt: Det er vanskeligt at forholde sig til en ren model uden 

indhold. Alle tre modeller kan være gode, hvis forudsætningerne, 

samarbejdet mellem parterne og målene er klare, idet vi dog - uanset 

model - ikke ønsker enheder, der er større end bydelsniveau.  
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